
Verslaglegging Kenniscafé Aardbevingen 2  

Thema: Koppelkansen Versterking & Verduurzaming 

11 oktober 2022 

19.30 – 21.30 uur 

Dorpshuis Weersterheem, Garrelsweer 

 

Op 11 oktober jl. barst het dorpshuis in Garrelsweer bijna uit zijn voegen: ruim zestig omwonenden 

melden zich voor het kenniscafé Aardbevingen. Een initiatief van Kennisplatform BuildinG en 

Kenniscentrum NoorderRuimte van de Hanzehogeschool Groningen. Het thema van de avond luidt 

als volgt: Koppelkansen Versterking & Verduurzaming: ja, maar hoe en wat dan? 

Het kenniscafé wordt geopend door Remco Hulst, projectleider Kenniscafés Aardbevingen. Hij toont 

zich blij verrast met de massale opkomst. Na zijn toelichting op de avond volgen er twee inhoudelijke 

sprekers: Johan Duut en Jos Leuveld.  

Programma 

19.30 uur  Welkom en uitleg doel avond door Remco Hulst 

19.35 uur  Inleiding door Johan Duut over actualiteit en urgentie van verduurzamen en 

  energietransitie  

19:50 uur  Inleiding door Jos Leuveld over warmtepompen, isoleren en CO2-reductie  

20.00 uur  In gesprek met publiek d.m.v. een plenaire discussie, vragen en delen van ervaringen 

21.15 uur  Korte samenvatting van de avond 

21.30 uur  Einde en napraten tijdens de borrel 

SPREKER - Johan Duut - ‘Versterking en verduurzaming bieden koppelkansen’ 

Johan Duut neemt ons mee in de laatste ontwikkelingen op het gebied van verduurzamen van 

woningen, subsidiemogelijkheden en nieuwe energie ontwikkelingen. Hij werkt bij het Warmte 

Transitiecentrum Groningen (WTCG). Vanuit zijn professie houdt hij zich bezig met energiebesparing 

en het creëren van CO2 neutrale woningen. Maar belangrijker nog: als inwoner van Appingedam kan 

hij uit eigen ervaring vertellen over de koppelkansen die versterking en verduurzaming wel zeker 

bieden. Duut geeft aan dat hij zich al vroeg had laten informeren over de verduurzamings-

mogelijkheden zodat de aannemer tijdens de versterking rekening kon houden met zijn wensen. 

SPREKER - Jos Leuveld – ‘Isoleren heeft grootste prioriteit’ 

Jos Leuveld van Garrelsweer Duurzaam houdt een vurig pleidooi voor een CO2-reductie. En dat is 

niet alleen te bewerkstelligen door van het gas af te gaan, maar ook door meer bewuste keuzes te 

maken in het leven. Leuveld is ook expert op het gebied van warmtepompen en geeft een 

verhandeling over de diverse soorten die voor handen zijn. ‘Maar’, benadrukt hij, ‘het isoleren van je 

huis kent de grootste prioriteit.’ 

VRAGEN – Publiek  

Vervolgens is het aan het publiek om vragen te stellen. Hieronder volgt een weergave van de 

belangrijkste vragen: 

https://wtcgroningen.nl/
https://wtcgroningen.nl/


- ‘Ben je verplicht om de aannemer die de versterking uitvoert ook de werkzaamheden voor 

verduurzaming te laten uitvoeren?’  

Dat blijkt niet te hoeven, je mag je eigen aannemer kiezen. ‘Maar let wel op de koppelkansen. En 

neem een energieadviseur in de arm’, geeft Duut aan. ‘Die kost een paar honderd euro, maar levert 

zijn geld dubbel en dwars op.’  

- ‘Zijn aannemers altijd bereid om verduurzaming te combineren met versterking?’ 

Een toehoorder vertelt dat aannemers niet altijd welwillend meewerken. Zijn aannemer gaf aan dat 

isolatie het proces zou vertragen en rekende er bovendien € 10.000 voor. Na beklag zakte de prijs 

naar € 3.300,-. 

- ‘Werkt de dorpenaanpak van de versterking ook de verduurzaming tegen?’ 

Dat kan. Door de groepsgewijze aanpak kan een werktempo ontstaan dat bewoners weinig tot 

geen kans geeft zich te verdiepen in energiebesparende maatregelen. ‘Laat de IMG dat 

incalculeren’, luidt de oproep. 

- ‘In hoeverre is de levertijd van bijvoorbeeld warmtepompen een obstakel in de 

verduurzaming?’  

De lange levertijd is een feit. Maar de hoge aanschafkosten van de pompen hoeven volgens 

Leuveld geen beletsel te vormen. ‘Je loopt er misschien niet op binnen, maar ook niet op leeg’, 

zegt hij. ‘En er zijn ook allerlei subsidies aan te vragen’, vult Duut aan. Hij wijst op de ISDE 

regelingen. Bij het Nationaal Warmtefonds is een energiebesparingslening aan te vragen tegen 

0% rente.  

- ‘Kunnen we ervaringen uitwisselen met mensen die in de koplopersgroep van de 

versterking zaten?’ 

Wellicht valt dit te organiseren in een vervolgsessie. Dit idee wordt enthousiast ontvangen. 

- ‘Kan BuildinG misschien ook een spreekuur opzetten voor vragen vanuit de bevolking?’ 

Hulst zal de mogelijkheden hiervoor serieus bekijken. Liesbeth Jorritsma van Kenniscentrum 

NoorderRuimte benadrukt dat ze blij is met de avond omdat ze graag wil weten welke vragen er 

bij de bevolking leven en wil bekijken in hoeverre BuildinG hierop kan inspelen. Een vervolg van 

deze avond lijkt er sowieso te komen. 

Samenvatting 
De avond bracht veel gesprekken op gang. Zowel gedurende de plenaire discussie als tijdens de 
borrel. Inwoners van Garrelsweer zijn duidelijk geïnteresseerd in de koppelkansen die verduurzaming 
en versterking bieden. Belangrijkste aandachtspunten naar aanleiding van het Kenniscafé:  
 

- Er is behoefte aan kennis over koppelkansen tussen versterking en verduurzaming 
- Er is behoefte aan kennis over isoleren en warmtepompen 
- Nuttig advies: een energieadviseur in de arm nemen levert ‘zijn geld dubbel en dwars op’ 
- Er zijn subsidies beschikbaar, zoals een energiebesparingslening tegen 0% rente 
- Er leven vragen die in de vorm van een ‘spreekuur’ besproken zouden kunnen worden 
- Er is behoefte aan een inhoudelijk vervolg van de avond 

https://www.isde.nl/?gclid=CjwKCAjwkaSaBhA4EiwALBgQaOYhPwxfpEmIoNS_mCv5GNITlXCn_W8wHcuTKp1Dt5b6P-6VvXTrrRoCbEwQAvD_BwE
https://www.isde.nl/?gclid=CjwKCAjwkaSaBhA4EiwALBgQaOYhPwxfpEmIoNS_mCv5GNITlXCn_W8wHcuTKp1Dt5b6P-6VvXTrrRoCbEwQAvD_BwE
http://www.warmtefonds.nl/
https://www.hanze.nl/nld/onderzoek/kenniscentra/kenniscentrum-noorderruimte
https://www.hanze.nl/nld/onderzoek/kenniscentra/kenniscentrum-noorderruimte

